
 
 

Razširjeni strokovni kolegij za oftalmologijo 
Očesna klinika  
Grablovičeva 46 
1000 Ljubljana 
 

Z A P I S N I K 
 

132. sestanka Razširjenega strokovnega kolegija za oftalmologijo z dne 9.6.2021 ob 13.00 na 
Očesni kliniki in v obliki videokonference.  
 
PRISOTNI: 
prof.dr. Brigita Drnovšek Olup, dr.med. prof.dr. Mojca Globočnik Petrovič,dr.med., 
prof.dr.Marko Hawlina,dr.med., prof.dr. Dušica Pahor,dr.med. (po videopovezavi),  Marko 
Vrhovec,dr.med. 
Opravičila odsotnost. prof.dr.Branka Stirn Kranjc,dr.med. 
 
Sestanek je sklical prof.dr. Marko Hawlina,dr.med. in je predlagal: 
DNEVNI RED: 

1. Sprejem zapisnika 131. sestanka 
2. Priprava srednjeročne strategije 
3. Predlog prenove pravilnika o pogojih za voznike  
4. Predlog za obravnavo bolnikov z genetskimi boleznimi  
5. Predlog zakona o dolgotrajni oskrbi-DPP 
6. Razno  

 
K točki 1:    
Člani RSK so soglasno potrdili zapisnik 131. sestanka. 
 
K točki 2: prof.dr.Hawlina je prisotne seznanil, da z Ministrstva za zdravje še vedno niso 
odgovorili glede modela priprave srednjeročnega razvoja dejavnosti. Ker je bil rok za 
pripravo kvalitetnega dokumenta prekratek, je bila na Ministrstvo za zdravje naslovljena 
prošnja za podaljšanje in vprašanje glede modela  po katerem naj bo strategija pripravljena 
ter usmeritev za enaka izhodišča za vse stroke. Glede na to, da so čakalne dobe zlasti za prve 
preglede predolge in, da je bilo v zadnjih letih na šifrant ZZZS uvrščenih okrog 40 novih 
storitev je potrebno predvideti ustrezno širitev mreže in enakomerno razporeditev izvajalcev 
in programov. Posebno pomembna je tudi sprememba vrednotenja subspecialističnih 
storitev.  Težava pri opredelitvi števila specialistov v javni mreži v Sloveniji bo dejstvo, da je 
veliko kolegic in kolegov le delno zaposlenih in ne delajo le v javni mreži, kar izkrivlja število 
oftalmologov na število prebivalcev. 
RSK za oftalmologijo je ponovno zahteval obrazložitev MZ in ZZZS glede izvajanja koncesije in 
obsege pogodb s strani družb v lasti optikov na več lokacijah po vsej državi. RSK vztraja, da je 
koncesija enotna in ne more biti odobrena izključno za pregledovanje vida. Doslej se MZ na 
dopise ni odzvalo, ZZZS pa je za odgovor pooblastil OE Nova Gorica, ki so  na kratko 
odgovorili, da, ker je MZ odobrilo le opravljanje dejavnosti pregledovanja vida, ZZZS od njih 
ne more zahtevati opravljanja drugih storitev. Ker je to povsem nesprejemljivo in gre za 
konceptualno vprašanje, bo RSK predlagal sestanek z MZ in direkcijo ZZZS.  
 



 
 

 
K točki 3: prof.dr.Hawlina je prisotne seznanil, da je bil v zvezi s prenovo pravilnika za 
voznike motornih vozil po pooblastilu ge. Mate z MZ, s strani predstojnice Medicine dela, 
prometa in športa, prof.dr.Dodič Fikfakove zaprošen, da RSK za oftalmologijo pripravi 
predlog za spremembe. Prof.dr.Hawlina je v sodelovanju  z dr.Kurentom z Inštituta za MDPŠ 
pripravil predlog sprememb,  v smislu, da se pravilnik prilagodi evropskim standardom in, da 
refrakcijska hiba brez očesne patologije ne bi predstavljala razloga za omejitev ali pogostejše 
kontrole. Predlog je članom predstavil na sestanku in ga poslal po e-pošti. 
SKLEP 3.-132/2021 : RSK bo predlog sprememb pravilnika za voznike motornih vozil poslal na 
Medicino dela, prometa in športa, v mnenje in njihove pripombe. 
 

 
K točki 4: RSK se je že na prejšnjem sestanku seznanil, da je na voljo nova genska terapija za 
Leberjevo amavrozo in pigmentno retinopatijo povzročeno z mutacijo v genu RPE65 z  na 
novo registriranim zdravilo voretigene neparvovec (Luxturna). Ker se predvideva, da je v 
Sloveniji, po podatkih o prevalenci,  do 10 takih še neodkritih bolnikov, bi bilo potrebno tudi 
našim pacientom omogočiti to zdravljenje. Glede na dolgoletne izkušnje in spremljanje 
bolnikov z distrofijami mrežnice pa bi bilo v prihodnje smiselno tak center ustanoviti tudi  na 
Očesni kliniki. Prof.dr.Globočnikova je predlagala, da se pripravi obračunski paket storitev za 
obravnavo genskih bolezni. Predlog za izračun bo nato poslan na ZZZS. 
 SKLEP 4.-132/2021 : RSK bo za ZZZS poslal predlog za izračun paketa storitev  za obravnavo 
genskih bolezni in pripravo na novo gensko terapijo  mrežnice.  
 
 
K točki 5: prof.dr.Hawlina je prisotne seznanil, da je v pripravi predlog zakona o dolgotrajni 
oskrbi-DPP, ki predvideva, da se ukine univerzalni dodatek za tujo pomoč in postrežbo kot 
pravico in se spremeni v socialni transfer.  
SKLEP 5.-132/2021 : RSK predlaga, da se kot doslej ohrani univerzalni dodatek za tujo pomoč 
in postrežbo kot pravica, ki izhaja iz dela, in ne kot socialni transfer. 
 
K točki 6: RSK je ponovno razpravljal o dejavnosti tako imenovane IRLEN klinike 
Prof.dr.Hawlina je povedal, da se še vedno dogajajo aktivnosti posameznih sodelvacev timv. 
IRLEN klinike, ki svojo dejavnost širi tudi po medijih in reklamira po šolah. Ker gre za 
zavajajoče početje brez strokovne potrditve o uspešnosti, RSK predlaga, da se o tem 
ponovno obvesti Ministrstvo za zdravje in Ministrstvo za šolstvo, Zavod IRIS ter  širša javnost. 
Sklep 6.-132/2021: RSK bo ponovno obvestil Ministrstvo za zdravje in Ministrstvo za šolstvo 
o zavajajoči dejavnosti timv. »IRLEN klinike«.  
 
 
Predsednik RSK: 
Prof.dr. Marko Hawlina,dr.med.                                                                                  
 

 
Zapisala: Mirijam Mavec 


